
   

NOTAT 

 

 
 
 
 

Referat fra Grønt Forum møde den 29. 

september 2022 kl. 16-18, Rådsalen, 

Kongensgade 18, Slangerup. 
Deltagere:      

 
Formand John Hansen – DOF Frederikssund 

Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF 

Ursula Lange – DN Frederikssund  
Kirsten Bøgeskov Mortensen – Dansk Vandrelaug 

Alice Lininger suppl. for Brian Petersen – Friluftsrådet -spejderkorps 
Per West – Jægerrådsformand  

Jeff Christensen - BUS – Afventer ny repræsentant? 
Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland 

Karin Blendstrup Jensen - Frederikssund Kommune  

Mette Rask Jensen- Frederikssund Kommune 
 

Ikke tilstede: 
 

Hanne Døcker – Frederikssund Klimaforening  

Bent Mariager – Frederikssund Grønne Nabofællesskaber  
Niels Eghøj Nielsen, Nordsjællands Landboforening  

Bo Lindhart - Frederikssund vandråd 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referat fra seneste møde  

3. Orientering fra administrationen/kommunen  
-Mette: Budgetaftale – fokus: 

-Klima - -Natur- 500.000 i 2023 jf. handleplan -Invasive arter (Alice vedr. stor 

udfordring på foreningsniveau-vild pastinak- spejdergrunden -Klintevej – nedslået på 
stedet=Mette- prioritering i en plan) - Biodiversitetspulje 300.000,- omlægges 

sandsynligvis til kommunens egne arealer til Bynatur og Information- Bidrag til 
Naturpark Mølleåen (rep. Per West)  

-Vandløb- finansieringsindsats- nye penge til området og kun dele af området 

finansieres med en ressource til regulativer. 
 

4. Opsamling fra møde Klima, natur, energi den 13. september 2022 v/Grønt Forum 
Formand John Hansen 

-Til Klima, natur, energis forespørgsel omkring værdiallokering mellem områder svarede 
Grønt Forum, at de ikke var en aktiv deltager jf. kommissorium for rådet. 

- John vurderede, at Klima, natur, energi havde en lydhørhed på mødet, men at der 

desværre ikke efterfølgende var ikke et referat fra mødet, der kunne synliggøre dette.  
- Ursula Lange – DN Frederikssund – fremlagde at der i lokalplaner bør være udlagt 

minimum 15 % natur  
- Prioritering af Naturplaner og plejeplaner – Eksempel: Selsø og Skuldelev Ås 
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- Klima, natur, energi og Grønt Forum kan tage en besigtigelsestur, det kræver at Grønt 
Forum kan planlægge en dato.  

- Klima, natur, energi vil gerne have det tilsendt – meddelelses punkt med link til referat 

- Klima, natur, energi – Formand Søren Weimann foreslog foretræde først på året. 
 

Mette Rask til Grønt Forum: Hvilken mødeform – inviterer KNE til dette møde eller lave en 
beslutningssag? 

 

Ursula Lange DN– Foreslår et møde i februar -april måned ca. ½ år før 
budgetforhandlingerne. 

  
5. ”Bordet rundt” – orientering fra foreningerne: 

  
Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF (Grøn plan pkt.) 

- Skovrejsning – Nordmandsskov – møde i næste uge 41 

Ursula Lange – DN Frederikssund  
- Konference- Morten DD – 5. juli fonden sponsor – gik godt  

- Lelaug  
- KNE – badevandskvalitet – Ekstra Blå Flag strand- Mette: Idé koster penge 

Formand John Hansen – DOF Frederikssund  

- Tilgroning af fugletårnet ved Selsø – Tip Kommunen – svar privat ejer – 
Skoldungernes Land 

Kirsten Bøgeskov Mortensen – Dansk Vandrelaug  
- Planlægning af historiske vandringer næste sæson 

Alice Lininger suppl. for Brian Petersen – Friluftsrådet -spejderkorps  
- Kampagne- skiltning- indmelding til Friluftsrådet- adgang til naturen er for alle- 

B&U lærer om hvad man må i skoven, stranden osv. 

Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland  
- Plantning – stier i Jørlunde med borde og bænke – Naturnationalparker med urørt 

skov  
- Spg. Er der idéer til forvaltningsinformation  

- Spg. Vådområder 

Per West – Jægerrådsformand 
- Flugtskydning stoppet 

- Naturpleje – vand – siv – lavvandet  
- Reguleringskorps- ræve og minkfælder- havne -rotter vs mink 

Jeff Christensen B og U 

- Bekæmpelse af invasive arter – vild skov- positiv og negativ brug af skoven 
 

  
6. Orientering om indsatsen for kystbeskyttelse v/ Sigurd 

- kortlægning af risiko 1 årsværk – Projekter 
- Sikring af Frederikssund Midtby- inddragelsesproces – Midler fra Real Danmark 

- Sammen om Frederikssund – opsamling  

- Projekter i sommerhusområder:_  
- Kulhuse (Barakkerne) færdiggørelse til ansøgning – begynder 2024 

- Hyllingeriis – ansøgning klar til forsendelse+ søge støtte fra statslig medio begynde 2023 
- Haldor Topsø forlænges til svævebanen – ledninger i jorden skaber problemer – ustabile 

diger ved reetablering hvis der skal graves i dem. 

- Kignæs Hallen – Dalby Huse. 
Jeff: Skaber vi problemer andre steder – S: komplekst problem – regn- åer- 

pumpestationer 
Ursula: På kanten af Natura2000 området? Natur genetableres gennem frøbank – Naturen 

skal etablere sig 1 år efter ved afgravning. Ærgerligt at det ved grønningen er blevet 
ødelagt natur til almindeligt græs.  

 

7. Grønt Forums bemærkninger/drøftelse vedr. Naturhandleplan 2022 
   - FK v/Karin: Opsamling på indkomne forslag fra borgere og foreninger  

 



 

 

3 

Grøn Plan: 5-6 emner med borgermøder: Spredning af områderne geografisk 

-FK v/Mette Rask nævnte Grøn Plan områderne fra 2017 for Haugemølle Engen, Græse 
Ådal, Skoleskoven i Skibby, Kulhuse Havn og Sillebro Ådal. 

 

Mette Rask orienterede om støtteansøgning via Nordea Fonden for at private kan søge 
midler til Bynatur. Ny naturvejleder. 

 
8. Fastsættelse af næste mødedato 

 

Karin Blendstrup -FK sender Hvidbogen hurtigst mulig og gerne inden den 24. oktober. 
 

Grønt Forum kan sende kommentarer til Mette/Karin seneste 4. november til Klima, natur 
energi -møde den 4. december 2022. 

 
Møde uden FK om Hvidbog og handleplanforslag afholdes mandag den 31. oktober hos Jeff   

 

Mødet afholdes Møllevej 90 
 

Næste Grønt Forum møde den 24. november 2022 
 

Evt. 

 
Ida Dahl-Nielsen Naturstyrelsen Nordsjælland: Forslag til dagsorden til næste Grønt Forum 

møde Er der gang i noget med vådområder- egne eller andre kommer. 
 


